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REVISTA PRESEI 
 

 FSLI, despre extinderea învăţământului obligatoriu la 15 clase: Avem nevoie de şcoli dotate şi cadre bine 
pregătite 
Federaţia Sindicatelor Libere din Învăţământ (FSLI) susţine ca învăţământul general obligatoriu să fie extins treptat 
la 15 clase, până în anul 2030, aşa cum prevede actul normativ promulgat de preşedintele Klaus Iohannis, prin 
care se modifică Legea Educaţiei Naţionale. 
Aceste modificări impun însă, spun sindicaliştii, autorităţilor elaborarea unei strategii cu aplicare imediată, prin 
care să fie rezolvate o serie de probleme cu care se confruntă sistemul de învăţământ. 
În primul rând, avertizează FSLI, trebuie găsite soluţii pentru o problemă care trenează de ani de zile, şi anume 
deficitul locurilor la grădiniţă. 
"Numai în Bucureşti există un deficit de 7.000 de locuri. În plus, numărul cadrelor didactice din învăţământul 
preşcolar este insuficient. Sunt multe situaţii în care educatoarele sunt nevoite să lucreze cu grupe de preşcolari 
supradimensionate", arată Federaţia Sindicatelor Libere din Învăţământ (FSLI), într-un comunicat de pres remis 
marţi dimineaţa MEDIAFAX. 
Sindicaliştii arată că integrarea copiilor în sistemul de educaţie nu poate fi făcută, dacă aceştia nu au la dispoziţie 
dotările necesare, precum şi cadre didactice bine pregătite. 
“Este foarte bine că a fost luată această decizie de extindere a învăţământului obligatoriu. Dar trebuie să 
înţelegem, măcar acum, de ce este importantă creşterea finanţării sistemului de educaţie din România. Nu e 
suficient că aduci nişte copii în grădiniţe, şcoli sau licee, pe care îi aşezi în bănci şi îi ţii ocupaţi. Educaţia trebuie să 
dezvolte, iar acest lucru înseamnă locuri suficiente, pentru un acces egal al tuturor copiilor în grădiniţe şi şcoli; 
unităţi de învăţământ dotate cu materiale didactice care să ofere o nouă perspectivă a stilului de predare şi de 
învăţare – unul modern, nu unul tern care oboseşte elevii; readaptarea programelor şcolare la cerinţele de pe 
piaţa muncii, pentru a avea tineri absolvenţi cu şanse reale de angajare şi funcţionali din punct de vedere 
profesional. Şi, da, trebuie spus, pentru toate acestea avem nevoie de strategi buni în educaţie şi de bani pentru 
investiţii. Altfel, nu facem decât să îngrămădim nişte copii sau tineri în săli de clase”, a declarat preşedintele FSLI, 
Simion Hancescu. 
Preşedintele Klaus Iohannis a promulgat, luni, legea pentru modificarea Legii educaţiei naţionale 1/2011 prin care 
învăţământul obligatoriu este mărit la 15 clase, incluzând grupa mică, grupa mijlocie şi grupa mare din 
învăţământul preşcolar. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministerul lui Teodorovici, CIFRE OFICIALE - În 2019, deficitul comercial al României a scăzut 
Execuția bugetului general consolidat, pe baza datelor operative de execuție, s-a încheiat pe primele două luni ale 
anului 2019 cu un deficit de 5,2 miliarde de lei, respectiv 0,51% din PIB, față de 5,5 miliarde lei, respectiv 0,58% 
din PIB înregistrat în aceeași perioadă a anului 2018. 
Veniturile bugetului general consolidat, sunt în sumă de 46,7 miliarde lei, reprezentând 4,6% din PIB, comparativ 
cu 4,5% din PIB în anul 2018. Procentual, veniturile au fost cu 10,4% mai mari, în termeni nominali, față de aceeași 
perioadă a anului precedent, potrivit datelor prezentate luni de Ministerul Finanțelor Publice (MFP), conform 
Mediafax. 
Se înregistrează creșteri față de primele două luni ale anului precedent în cazul încasărilor din accize (+22,2%), 
contribuții de asigurări (+27%), TVA (+14,1). Încasările din contribuțiile de asigurări au fost influențate de 
creșterea efectivului de salariați din economie, a câștigului salarial mediu brut, a salariului minim pe economie, 
dar și de condițiile legislative noi privind transferul contribuțiilor din sarcina angajatorului în sarcina angajatului, 
reglementate prin OUG nr. 79/2017, iar veniturile din TVA au crescut cu 14,1% față de realizările aceleiași 
perioade a anului 2018, ajungând la o valoare de 10,8 miliarde lei. 
De asemenea, încasările din impozite și taxe pe proprietate au crescut cu 11,3%. 
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S-au înregistrat scăderi ale încasărilor din impozitul pe salarii și venit cu 25,2% pe fondul reducerii, începând cu 1 
ianuarie 2018, a cotei impozitului pe venit de la 16% la 10%, măsură care s-a reflectat în încasări începând cu luna 
februarie 2018. 
Sumele de la Uniunea Europeană în contul plăților efectuate sunt de 2,4 miliarde lei. 
Cheltuielile bugetului general consolidat sunt în sumă de 51,9 miliarde lei, cu 8,6% mai mari față acceași perioadă 
a anului precedent. 
Cheltuielile de personal sunt cu 25,2% mai mari față de cele realizate în primele două luni ale anului 2018, 
creșterea fiind determinată de majorările salariale acordate în temeiul Legii cadru nr. 153/2017 privind salarizarea 
personalului plătit din fonduri publice. 
Cheltuielile cu bunuri şi servicii au crescut cu 21,5% față de primele două luni ale anului precedent. Creșteri 
semnificative se înregistrează atât la bugetul fondului național unic de asigurări sociale de sănătate, dar și la 
bugetul de stat. 
Se înregistrează de asemenea creșterea cheltuielilor cu dobânzile cu 15,7%. 
Cheltuielile cu asistența socială au crescut față de aceeași perioadă a anului precedent cu 18%, fiind influențate, în 
principal, de majorarea punctului de pensie cu 10% de la 1 iulie 2018, ajungând de la 1.000 lei la 1.100 lei, de 
creșterea nivelului îndemnizației sociale pentru pensionari de la 520 lei la 640 lei. 
Cheltuielile pentru investiții, care includ cheltuielile de capital, precum şi pe cele aferente programelor de 
dezvoltare finanţate din surse interne şi externe, au fost de 1,6 miliarde lei. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Proiect pentru reducerea vârstei de pensionare pentru lucrătorii din grupa a II-a, adoptat de Senat 
Senatul a adoptat, luni, ca prim for sesizat, în procedură de urgenţă, un proiect care prevede reducerea vârstei de 
pensionare pentru cei care au lucrat în grupa a II-a de muncă, respectiv cu patru luni pentru fiecare an lucrat în 
condiţii deosebite de muncă, ulterior datei de 1 aprilie 2001. 
Proiectul adoptat de senatori, luni, vizează modificarea Legii nr. 263/2010 privind sistemul unitar de pensii 
publice. 
Principalele modificări ale legii sunt: „Pentru perioadele ulterioare datei de 1 aprilie 2001 care reprezeintă, 
conform legii, stagiu de cotizare realizat în condiţii deosebite, condiţii specialre sau alte condiţii de muncă se 
acordă perioade suplimentare la vechimea în muncă sau la vechimea în serviciu, care constituie statgii de cotizare 
în condiţii normale, după cum urmează: patru luni pentru fiecare an lucrat în condiţii deosebite de muncă. 
Concomitent cu completarea art.29 alin (1) - Sunt încadrate în condiţii deosebite locurile de muncă stabilite în 
baza criteriilor şi metodologiei plrevăzute în legislaţia în vigoare la data încadrării acestora. Prin introducerea alin 
3) cu următorul conţinut - Locurile de muncă dintr-o unitate economică similare celor încadrate în condiţi 
deosebite conform alin (1), vor fi de asemenea încadrate în condiţii deosebite de muncă”. 
Comisia pentru muncă din Senat a întocmit un raport de admitere cu amendamente pentru proiectul legislativ. 
„Propunerea legislativă are ca obiect de reglementare modificarea şi completarea Legii nr. 263/2010 privind 
sistemul unitar de pensii publice, cu modificările ulteriorare. Intervenţiile legislative vizează, potrivit expunerii de 
motive „o rezolvare a problematicii actuale privind condiţiile grele de muncă şi condiţiile deosebite de muncă, 
problematică care este foarte complexă, munca desfăşurată în astfel de condişii impune şi obligă la un efort sporit 
şi un grad de pericol profesional suplimentarm dar şi durata efectivă a prezenţei salariatului în acest mediu nociv”, 
potrivit expunerii de motive. 
Amendamentul adus în comisie este o completare a Articolului 169 Astfel „ (1) Pensionarii sistemului public de 
pensii ale căror drepturi de pensie au fost stabilite potrivit legislaţiei anterioare datei de 1 ianuarie 2011 care, 
după data de 1 aprilie 2001 au desfăşurat activităţi pentru care nu au fost obţinute avizele în vederea încadrării 
locurilor de muncă în condiţii deosebite sau speciale, deşi anterior datei de 1 aprilie 2001 au fost încadrate în 
grupa II sau grupa I de muncp, beneficiază de o creştere a punctajelor anuale realizate în aceste perioade, 
conform prevederilor art 169.1 lit a şi b”. 
Senatul a adoptat iniţiativa legislativă în calitate de prim for sesizat, decizională fiind Camera Deputaţilor. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Repatrierea rezervei de aur a României a trecut de Senat 
Senatorii au dat undă verde pentru repatrierea rezervei de aur a României. 
Senatorii au votat în favoarea inițiativei propuse de Liviu Dragnea și Șerban Nicolae. 
Proiectul prevede ca 95 la sută din rezerva de aur, depozitată în principal la Londra, să fie adusă în țară. 
Inițiatorii susțin că acum condițiile economice din România s-au schimbat și că aurul poate fi păstrat în țară fără 
riscuri. 
Opoziția, în schimb, atrage atenția că repatrierea e riscantă. 
Senatul e prima camera sesizată. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 ANAF a blocat finantarea ONG-urilor. Le-a obligat sa respecte reguli care nu pot fi indeplinite din cauza ... 
ANAF 
ONG-urile pot abia de azi sa faca cerere pentru a se inscrie in noul registru de la ANAF. Insa tot de azi, daca nu 
figureaza in acel registru, nu mai pot primi donatii si sponsorizari. Iar ANAF are termen 10 zile in care sa le anunte 
daca le accepta sau nu cererea. 
Situatia care blocheaza practic posibilitatea finantarii ONG-urilor a aparut dupa ce, sub pretextul asigurarii 
"transparentei surselor de finantare", Ministerul de Finante a decis infiintarea acestui registru. Insa, desi legea 
care impunea obligativitatea a intrat in vigoare pe 20 ianuarie, abia pe 22 martie a fost si infiintat registrul cu 
pricina, si asta oricum ignorand complet orice observatie a celor direct afectati. 
Insa abia astazi, pe 1 aprilie, pe site-ul ANAF a devenit si posibila completarea formularului electronic al 
declaratiei 163, iar Fiscul are la dispozitie 10 zile sa le raspunda celor care il depun. 
Fara inregistrarea ONG-urilor in acest registru, firmele care aleg sa doneze sau sa acorde sponsorizari nu 
beneficiaza de deduceri fiscale. 
Situatia a fost semnalata de Oana Gheorghiu si Carmen Uscatu, fondatoarele "Daruieste viata", asociatie care 
construieste, din donatii si sponsorizari, primul Spital de Oncologie si Radioterapie Pediatrica din Romania si, de 
altfel, primul spital construit in tara noastra de la zero in ultimii 30 de ani. 
"A fost publicat formularul electronic al declaratiei 163, cel pe care ONG-urile trebuie sa-l completeze online. 
Aceasta nu rezolva problema in totalitate, caci ANAF are la dispozitie 10 zile sa analizeze cererea. 
Asadar, sa zicem ca tu ai anticipat si strans toate documentele, desi nu era nimic clar, si il depui tot azi, dar cel 
putin 10 zile de acum incolo NU vei figura in Registru. 
Asa se lucreaza! De aceea avem si strazi, si scoli, si spitale", a scris pe Facebook Oana Gheorghiu. 
Dimineata, aceeasi Gheorghiu atrasese atentia asupra situatiei create intentionat de Fisc. 
"A inceput atacul direct la ONG-uri. Un atac in stil mafiot: esti obligat sa indeplinesti reguli care nu pot fi 
indeplinite. Un atac care poate bloca SPITALUL, pe care 250.000 de oameni il construiesc. (...) 
E o actiune manipulativa fara precedent, realizata de Ministerul Finantelor Publice. Nicio institutie publica nu a 
mai facut pana acum o lege doar ca sa distruga anumite entitati. Caci in momentul in care dai o lege dar nu si 
mijloacele prin care aceasta sa fie respectata este clar ca vrei sa DISTRUGI. 
Cand statul isi ataca proprii cetateni, cand ministri fac legi pentru a distruge organizatii, democratia e doar un 
cuvant lipsit de continut, iar dictatura e la un pas distanta", a fost mesajul de luni dimineata al fondatoarelor 
Daruieste Viata. 
Ziare.com a solicitat ANAF sa explice cum s-a ajuns la aceasta situatie si ce masuri vor fi luate pentru a fi 
corectata. Totodata, am cerut sa ni se spuna si cate persoane se vor ocupa de acest Registru, pentru a asigura 
ca macar termenul de 10 zile va fi respectat. Pana la ora publicarii acestui material, nu am primit un raspuns, vi-
l vom prezenta de indata ce ne va fi trimis. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Iohannis reconsultă acum Parlamentul, după ce Legislativul a avizat în 2017 un referendum anticorupţie 
Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat o nouă consultare a Parlamentului, în vederea lărgirii ariei de cuprindere a 
referendumului, în condiţiile în care, în februarie 2017, Legislativul a adoptat un aviz favorabil pentru un 
referendum anticorupţie. 
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Pe 13 februarie 2017, Parlamentul a adoptat, cu unanimitate de voturi, aviz favorabil pentru referendumul 
anticorupţie. În acea şedinţă de plen reunit, preşedintele Senatului, Călin Popescu Tăriceanu, a supus la vot avizul 
Comisiei juridice, favorabil acelui referendum. Totodată, comisiile juridice au făcut recomandarea ca întrebarea 
care va fi pusă în cadrul referendumului să respecte Constituţia, deciziile CCR şi recomandările Comisiei de la 
Veneţia. 
În cadrul dezbaterilor de atunci din plenul reunit al Camerei Deputaţilor şi Senatului, preşedintele Comisiei 
juridice Eugen Nicolicea a atras atenţia asupra efectelor pe plan internaţional ale referendumului, făcând 
trimitere la Convenţia Naţiunilor Unite împotriva corupţiei de la New York transpusă în legislaţie de România. 
La rândul său, senatorul PSD Şerban Nicolae a declarat că susţine avizul favorabil, însă, în opinia sa nu este 
necesar referendumul propus de preşedintele Iohannis. Social-democratul a adăugat că nu ar face bine ca 
România să arate „opiniei publice mondiale” că cineva se împotriveşte corupţiei. 
Pe 24 ianuarie 2017, Administraţia Prezidenţială anunţa că şeful statului a declanşat, în conformitate cu 
prevederile art. 90 din Constituţia României, procedura privind organizarea unui referendum naţional în privinţa 
continuării luptei împotriva corupţiei şi asigurării integrităţii funcţiei publice. 
Deşi demersul a fost avizat de Parlament, consultarea populară propriu-zisă pe tema anticorupţie nu a avut loc 
până în prezent. 
Cu toate acestea, luni, preşedintele Klaus Iohannis a anunţat că va adresa Parlamentului o nouă consultare care 
lărgeşte aria de cuprindere pentru referendum, pentru a-l face „mai eficient şi mai puternic”. 
„În continuare pesediştii îşi doresc amnistie şi graţiere pentru corupţi. Această temă trebuie clarificată. Eu nu pot 
să accept să existe amnistie şi graţiere pentru corupţi! (...) PSD guvernează prin ordonanţe de urgenţă în zona 
justiţiei, în zona politicii penale a statului român, or acest lucru nu se poate tolera mai departe. Pentru toate 
aceste motive, ne dăm seama că acea consultare iniţială pe care am făcut-o, consultarea Parlamentului, a vizat 
doar o parte din marile probleme pe care le creează PSD. (...) Aşadar, voi adresa Parlamentului României o nouă 
consultare, care lărgeşte aria de cuprindere pentru referendum, pentru a-l face mai eficient şi mai puternic”, a 
afirmat, luni, şeful statului. 
Iohannis a avertizat din nou Guvernul să nu emită ordonanţe de urgenţă pe justiţie, politică penală până când nu 
se exprimă poporul, „până nu cunoaştem voinţa suverană a românilor”. 
De asemenea, Klaus Iohannis le-a spus luni jurnaliştilor prezenţi la Palatul Cotroceni pentru declaraţia sa de presă, 
într-o discuţie informală, că va convoca partidele politice la consultări pe tema referendumului pe justiţie. 
În replică, social-democraţii i-au cerut luni lui Klaus Iohannis „să nu mai folosească Justiţia ca pe o cârjă electorală, 
pentru a suplini lipsa oricărei realizări din mandatul său de preşedinte” şi să anunţe întrebarea pe care vrea să o 
adreseze în cadrul referendumului din 26 mai, care are loc odată cu alegerile europarlamentare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Sesizarea lui Iordache la CCR pe completurile specializate: ÎCCJ a încălcat competenţa Parlamentului  
Sesizarea depusă de Florin Iordache la CCR privind un conflict juridic Parlament-Înalta Curte arată că instanţa 
supremă a încălcat competenţa constituţională a Parlamentului prin nerespectarea legii privind întocmirea 
completurile specializate pentru cazuri privind fapte de corupţie. 
Termenul pentru transmiterea punctele de vedere ale părţilor implicate în conflict este 2 aprilie. 
"Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie a săvârşit şi săvârşeşte acte şi acţiuni concrete, prin care îşi arogă competenţe 
ce nu îi aparţin, încălcând competenţa constituţională a altei autorităţi, şi anume a Parlamentului generând un 
conflict juridic de natură constituţională cu Parlamentul, a cărui gravitate se răsfrânge în mod direct în garantarea 
accesului liber la justiţie, în sensul afectării acestuia pe componenta asigurării imparţialităţii instanţelor de 
judecată (în sens obiectiv)", se arată în textul sesizării depuse de Florin Iordache, document intrat în posesia 
MEDIAFAX. 
Sesizarea semnată de vicepreşedintele Camerei Deputaţilor, Florin Iordache, conţine şi solicitarea ca, odată cu 
pronunţarea asupra conflictului juridic, judecătorii Curţii să indice şi calea de urmat. 
„Odată cu soluţionarea conflictului juridic de natură constituţională, este necesară indicarea conduitei în acord cu 
prevederile constituţionale la care autorităţile publice trebuie să se conformeze, respectiv exercitarea de către 
Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie a atribuţiilor sale, prin aplicarea de îndată şi întocmai a dispoziţiilor art. 29 alin. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
(1) din Legea nr. 78/2000, dar şi corectarea efectelor generate de această conduită, de la intrarea în vigoare a 
Legii nr.161/2003 şi până în prezent, ţinând seama de riscul condamnării României la Curtea Europeană a 
Drepturilor Omului pentru nerespectarea art. 6 paragraful 1 din Convenţia pentru apărarea drepturilor şi 
libertăţilor fundamentale în cauzele soluţionate cu încălcarea jurisprudenţei constante a acestei Curţi”, arată 
sursa citată. 
Conducerea Camerei Deputaţilor notează că Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ) nu a respectat modificările 
legislative aduse de Parlament la legea pentru prevenirea, descoperirea şi sancţionarea faptelor de corupţie. 
"De la intrarea în vigoare a modificării art.29 din Legea nr. 78/2000 pentru prevenirea, descoperirea şi 
sancţionarea faptelor de corupţie, făcută prin Legea nr. 161/2003 privind unele măsuri pentru asigurarea 
transparenţei în exercitarea demnităţilor publice, a funcţiilor publice şi în mediul de afaceri, prevenirea şi 
sancţionarea corupţiei, compunerea completurilor pentru soluţionarea cauzelor de corupţie în primă instanţă în 
cadrul Secţiei penale de la Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie s-a făcut prin ignorarea legii, înfrângându-se astfel 
voinţa Parlamentului, ca autoritate legiuitoare şi cu nesocotirea jurisprudenţei instanţei constituţionale şi a celei 
europene, aşadar implicit a art. 1 din Constituţie, care consacră valorile fundamentale ale statului român - stat de 
drept, bazat pe principiul separaţiei şi echilibrului puterilor în stat, în care este obligatorie respectarea legii şi a 
supremaţiei Constituţiei", potrivit sursei citate. 
În document mai este invocată decizia Curţii Constituţionale referitoare la completurile de 5 judecători de la 
instanţa supremă, precizându-se că a fost încălcat dreptul la un proces echitabil prin desemnarea a doar patru din 
cei cinci membri ai acestora, aşa cum prevede legea. 
"În ceea ce priveşte al doilea aspect, care vizează încălcarea dreptului la un proces echitabil, prin faptul că nu este 
asigurată imparţialitatea obiectivă a instanţei judecătoreşti, datorită modului de constituire a completurilor 
pentru judecarea în primă instanţă a cauzelor de corupţie, considerăm relevante considerentele care au stat la 
baza Deciziei Curţii Constituţionale nr. 685 din 7 noiembrie 2018 prin care a constatat existenţa unui conflict 
juridic de natură constituţională între Parlament, pe de o parte, şi Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, pe de altă 
parte, generat de hotărârile Colegiului de conducere a Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie, începând cu Hotărârea nr. 
3/2014, potrivit cărora au fost desemnaţi prin tragere la sorţi doar 4 din cei 5 membri ai Completurilor de 5 
judecători, contrar celor prevăzute de art. 32 din Legea nr. 304/2004 privind organizarea judiciară, astfel cum a 
fost modificat şi completat prin Legea nr. 255/2013", mai susţine conducerea Camerei Deputaţilor. 
Preşedintele Înaltei Curţi, Cristina Tarcea, a catalogat sesizarea la CCR pe completurile specializate ca fiind un abuz 
şi o imixtiune inacceptabilă în actul de justiţie, pentru că pe rolul ÎCCJ au fost invocate excepţii bazate pe exact 
aceleaşi argumente precum cele din sesizare. Aceasta a adăugat că, potrivit legii, cel chemat să interpreteze şi să 
aplice legea este judecătorul obişnuit. 
Procurorii Secţiei Speciale au transmis conducerii instanţei supreme o adresă prin care solicită detaii cu privire la 
constituirea completelor specializate din ÎCCJ, potrivit unor surse judiciare. Răspunsul transmis arată că toţi 
magistraţii de la ÎCCJ sunt specializaţi pe fapte de corupţie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Noul termen în procesul în care Augustin Lazăr contestă revocarea sa din funcţie are loc astăzi 
Un nou termen în procesul prin care procurorul general Augustin Lazăr a contestat propunerea de revocare din 
funcţie înaintată de ministrul Justiţiei are loc azi, la Curtea de Apel din Alba. Procesul a început cu o amânare. 
Magistraţii Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie (ICCJ) au decis, la sfârşitul lunii ianuarie, că procesul prin care 
procurorul general Augustin Lazăr a contestat propunerea de revocare din funcţie înaintată de Ministrul Justiţiei 
se va judeca la Curtea de Apel din Alba Iulia. Asta după ce, în noiembrie 2018, reprezentantul Ministerului Justiţiei 
a cerut ca procesul să fie judecat la Curtea de Apel Bucureşti, invocând excepţia necompetenţei teritoriale, în timp 
ce avocatul lui Augustin Lazăr a cerut ca procesul să fie judecat în continuare la Curtea de Apel Alba Iulia, 
invocând faptul că procurorul general are acolo domiciliul. Atunci, Curtea de Apel Alba Iulia a admis excepţia 
privind necompetenţa teritorială, astfel că procesul urma să continue la Curtea de Apel Bucureşti. 
Dosarul a fost înregistrat la Curtea de Apel Alba Iulia în data de 28 februarie. 
La primul termen, care a fost în 19 martie, avocatul lui Augustin Lazăr a depus o cerere de amânare, iar purtătorul 
de cuvânt al Curţii de Apel Alba Iulia, Cosmin Muntean, declara că instanţa a admis solicitare. 
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Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, l-a acuzat de mai multe ori pe Augustin Lazăr că trage de timp cu procesul în 
care a contestat revocarea, pentru a-i expira mandatul de procuror general. 
Procedura de revocare a procurorului general Augustin Lazăr a fost declanşată de către ministrul Tudorel Toader 
în 24 octombrie 2018. Procurorul general, Augustin Lazăr, a depus la Curtea de Apel Alba, o cerere de suspendare 
a procedurii de revocare din funcţie declanşată de ministrul Justiţiei, Tudorel Toader 
Tudorel Toader spunea, la o dezbatere din CSM, privind revocarea lui Augustin Lazăr, că unul dintre motivele 
declanşării acestei proceduri este şi cel privind protocolul din 2016, semnat de procurorul general. Toader spunea 
că e inadmisibil acest lucru, întrucât iniţial Lazăr dezaproba protocoalele. 
În replică, procurorul general Augustin Lazăr declara că raportul de evaluare întocmit de Tudorel Toader este un 
eseu şi că toate aspectele din document au drept numitor comun instrumentarea dosarului cu protestul din 10 
august. 
Între timp, Augustin Lazăr a anunţat că îşi va depune candidatura pentru un nou mandat de procuror general al 
României, în contextul organizării, de către Ministerul Justiţiei, a concursului pentru numirea în această funcţie, 
chiar dacă Tudorel Toader a cerut revocarea lui. Mandatul lui Lazăr expiră pe 28 aprilie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Toti candidatii la functia de procuror general au fost admisi. Urmeaza interviul cu Tudorel Toader 
Toti cei patru candidati care si-au depus dosarele in cadrul procedurii de selectie pentru functia de procuror 
general au fost admisi, a anuntat, luni, Ministerul Justitiei. 
Astfel, Augustin Lazar, Marian Drilea, Gabriela Scutea si Daniel Horodniceanu vor sustine interviurile in 10 aprilie. 
"Candidatii declarati admisi vor sustine un interviu in data de 10 aprilie 2019, incepand cu ora 09:00 la sediul 
Ministerului Justitiei din Bucuresti", au transmis reprezentantii Ministerului Justitiei. 
Amintim ca pe 29 martie, cand Ministerul Justitiei a publicat lista candidatilor inscrisi in cursa pentru sefia 
Parchetului de pe langa Inalta Curte de Casatie si Justitie, doar Augustin Lazar, actualul procuror general, avea 
dosarul complet. 
Ceilalti 3 au depus intre timp documentele care le lipseau. 
Cine sunt cei 4 candidati 
Tudorel Toader a anuntat pe 21 februarie ca va declansa procedura de selectie pentru functia de procuror 
general, in contextul in care mandatul lui Augustin Lazar expira la sfarsitul lunii aprilie. Toader declansase anterior 
si procedura de revocare din functie a lui Lazar. 
Daniel Horodniceanu a fost sef al DIICOT in perioada 2013-2018 si a candidat si pentru un al doilea mandat la 
conducerea structurii de parchet, dar ministrul Tudorel Toader l-a nominalizat pe procurorul Felix Banila, 
propunere acceptata de presedinte. 
Gabriela Scutea este procuror la Parchetul Curtii de Apel Brasov si a fost procuror general adjunct al Romaniei 
(2006-2013), in perioada in care Laura Codruta Kovesi conducea Parchetul General. A ocupat si functia de secretar 
de stat in Ministerul Justitiei. Scutea a candidat si pentru sefia DNA, in 2018, dar ministrul Tudorel Toader a 
nominalizat-o pentru aceasta functie pe Adina Florea, propunere respinsa de presedinte. 
Marian Drilea este procuror DIICOT si a instrumentat dosarul "Motorina", in care Sorin Blejnar a fost achitat in 
prima instanta. Marian Drilea a fost implicat intr-un scandal in 2012 dupa ce l-a interceptat pe presedintele Traian 
Basescu, in dosarul "Motorina", iar stenogramele au ajuns in presa. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Pintea va propune RETRAGEREA acreditării a două mari spitale din România: Pur şi simplu m-am săturat să 
fim arătaţi cu degetul 
Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a anunţat că probabil va cere retragerea acreditării spitalelor judeţene de la 
Ploieşti şi Gorj, pe care le-a controlat şi care au fost sancţionate, în opinia sa, cu amenzi mult prea mici. 
"Eu personal le-aş retrage acreditarea acestor spitale şi probabil că o să o cer (...) Pur şi simplu m-am săturat să 
fim arătaţi cu degetul doar autorităţile. Pentru că, până la urmă, fiecare dintre noi suntem parte a acestui sistem. 
Sistemul nu este ceva abstract la care ne uităm şi spunem că nu merge. Suntem noi, fiecare. Suntem şi autorităţi, 
suntem şi pacienţi, suntem şi aparţinători. Cu toţii dorim ceva de la sistem doar uitându-ne. Şi am discutat despre 
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ce am întâlnit în drumurile mele. Din păcate, am întâlnit blazare. Adică este bine şi aşa. Este mai bine decât 
înainte, deci putem să fim mulţumiţi. Şi nu înţelegeam de ce nu ne gândim că nu asta merităm. Că merităm mai 
mult. Că sisemul de sănătate în România poate mai mult”, a declarat luni ministrul Sorina Pintea, la dezbaterea 
Profit Health Forum, referindu-se la spitalele de urgenţă de la Ploieşti şi Gorj, pe care le-a controlat, inopinat, 
săptămâna trecută. 
Pintea a explicat că problemele reale ale sistemului nu ţin de finanţare, ci de necunoaştere şi de nerespectarea 
protocoalelor şi regulilor deja existente. 
„Da, unele probleme sunt foarte grave. Cea mai gravă mie mi se pare necunoaşterea, faptul că ne dorim cu toţii 
reforma sistemului, dar eu nu ştiu ce am putea reforma pentru că nu ştim dacă ceea ce avem funcţionează, 
pentru că nu aplicăm legislaţie, reguli, proceduri, nu aplicăm protocoale. Atâta vreme cât cel care trebuie să se 
ocupe de dezinfecţia într-un spital nu ştie cum s-o facă, la ce mai discutăm la a schimba reguli şi protocoale dacă 
încă nu le-am aplicat”, a spus ministrul. 
Ea s-a referit, în context, la un spital foarte respectat şi cunoscut, fără să-l numească, care „a primit foarte multe 
amenzi”, motiv pentru care a fost întrebată dacă are "ceva cu acel spital”. 
După ce a aflat că spitalul a fost amendat cu 20.000 de lei pentru gestionarea necorespunzătoare a deşeurilor 
nepericuloase, Pintea a spus că, personal, ar fi închis temporar acel spital până la remedierea situaţiei. 
„Este puţin. Eu v-aş fi închis temporar activitatea”, le-am spus. Am rămas cu mentalitatea că sigur dacă primesc 
amenzi are ceva ministrul cu mine sau cineva are ceva cu mine. Nu, eu le-aş sugera acestor colegi ai mei să se 
obişnuiască.” 
Ea a anunţat că va continua controalele inopinate şi că, dacă regulile nu vor fi respectate, „amenzile vor fi foarte 
mari şi sancţiunile mai dure decât ceea ce mi s-a citit din raport.” 
Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a cerut, în urma unui control făcut în noaptea de vineri spre sâmbătă la Spitalul 
Judeţean de Urgenţă Ploieşti, unitate medicală în care s-au semnalat mai multe neregulile, demiterea unui 
director şi control urgent al DSP. De asemenea, Pintea a făcut marţi seară o vizită inopinată la Spitalul Judeţean 
Gorj, după o serie de sesizări privind nereguli din cadrul unităţii sanitare, Sorina Pintea declarând că parte din 
problemele reclamate sunt reale şi generate în unele cazuri de neînţelegerile dintre medici. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Senat: Depunerea Declaraţiei unice privind impozitul pe venit se prelungeşte până pe 31 iulie 
Senatul a adoptat, luni, Ordonanţa de urgenţă a Guvernului care prevede prelungirea depunerii Declaraţiei unice 
privind impozitul pe venit şi contribuţiile sociale datorate de persoanele fizice, de la 15 martie la 31 iulie. Este 
prelungit şi termenul pentru depunerea formularului 230. 
Proiectul de lege privind aprobarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 15/2019 pentru prorogarea unor 
termene, aflat în procedură de urgenţă, a fost adoptat de senatori cu 94 de voturi „pentru”, două voturi 
„împotrivă” şi o abţinere. 
Comisia pentru buget din cadrul Senatului a întocmit un raport de admitere a iniţiativei. 
„Proiectul de lege are ca obiect de reglementare prorogarea unor termene prevăzute de Legea nr. 227/2015 
privind Codul fiscal. În anul 2019, se prorogă de la 15 martie inclusiv, la 31 iulie inclusiv, următoarele termene: 
-termenul prevăzut pentru depunerea Declaraţiei unice privind impozitul pe venit şi contribuţiile sociale datorate 
de persoane fizice 
-termenul pentru depunerea formularului 230 -Cerere privind destinaţia sumei reprezentând 2% sau 3% din 
impozitul pe veniturile din salarii şi din pensii- 
-termenul pentru plata impozitului pe venit şi a contribuţiilor sociale obligatorii datorate de persoanele fizice 
-termenul pentru acordarea bonificaţiei pentru depunerea Declaraţiei unice privind impozitul pe venit şi 
contribuţiile sociale datorate de persoane fizice prin mijloace electronice de transmitere la distanţă şi din plata 
integrală a obligaţiilor fiscale”, potrivit raportului comisiei sesizate. 
De asemenea, proiectul legislativ prevede că „în anul 2019, se prorogă termenul până la care organul fiscal central 
transmire, în sistem informatic, unităţilor Trezoreriei Statului, fişierul care cuprinde valoarea bonificaţiei acordate 
reprezentând contribuţia de asigurări sociale, de la 31 martie inclusiv, la 16 august inclusiv”. 
Iniţiatorul este Guvernul României. 
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Senatul a adoptat propunerea legislativă în calitate de primă Cameră sesizată, Camera Deputaţilor fiind 
decizională. 
Guvernul a adoptat pe 12 martie OUG privind prelungirea de la 15 martie până la 31 iulie a termenului de 
depunere a Declaraţiei unice privind impozitul pe venit şi contribuţiile sociale datorate de persoanele fizice. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Liviu Dragnea va finaliza, marţi, la Parlament, discuţiile cu primarii şi liderii judeţeni despre campania 
electorală 
Liviu Dragnea va finaliza, marţi la Parlament, discuţiile cu primarii şi liderii din 14 organizaţii judeţene ale PSD, 
despre pregătirile formaţiunii pentru campania electorală înaintea alegerilor europarlamentare din 26 mai. 
 “Mâine (marţi- n.r..), următoarele 14 (organizaţii judeţene-n.r.) şi am închis pregătirea cu judeţele ca să putem să 
ne apucăm de campanie, de caravane, de tot ce avem de făcut”, a declarat, luni, secretarul general PSD, Codrin 
Ştefănescu. 
Întâlnirea social-democraţilor va începe la ora 11.00. 
Întrevederea de marţi vine după ce joia trecută şi luni Dragnea şi social-democraţii din staff-ul naţional de 
campanie au discutat despre strategia la alegerile pentru PE cu cei din conducerile judeţene şi primarii de oraşe. 
Joia trecută, preşedintele PSD s-a văzut cu primarii şi preşedinţii de consiliilor judeţene PSD din zona Nord-Est, 
Sud-Est şi Sud Muntenia. 
În prealabil întrevederilor de la Parlament, au existat şi şedinte de lucru cu responsabilii din teritoriu, a anunţat 
coordonatorul de campanie şi trezorierul PSD Mircea Drăghici. 
Cu toate acestea, social-democraţii nu au stabilit încă nimic, la întrunirea de luni, în legătură cu organizarea unor 
mitinguri în ţară ale PSD. 
La finalul întâlnirii de joi, Liviu Dragnea a anunţat că Partidul Naţional Ţărănesc Creştin Democrat şi Partidul 
Ecologist Român susţin lista PSD la europarlamentare. Liderul PNTCD, Aurelian Pavelescu a precizat că 
recomandarea partidului a fost ca pe lista PSD să fie şi preotul Cristian Terheş (acesta ocupă locul patru). 
La rândul său, Dănuţ Pop, preşedintele PER, a spus că susţine lista social-democraţilor la europarlamentare, în 
schimb primind susţinerea PSD pentru unele proiecte, cum ar fi brand naţional Dracula Park. El a salutat 
candidatura pe locul al doilea pe lista PSD a lui Carmen Avram Acolo „care e apărătorul României şi al pădurilor, 
prin reportajele pe care le-a făcut”. 
PSD are pe listă, înregistrată la BEC, 43 de candidaţi la europarlamentare. Partidul deschide lista cu ministrul 
Fondurilor Europene Rovana Plumb, urmată de jurnalista Carmen Avram şi senatorul PSD Claudiu Manda. 
Alţi social-democraţi care completează lista sunt: Cristian Terheş, Dan Nica, Maria Grapini, Tudor Ciuhodaru, 
Dragoş Benea, Victor Negrescu, Andi Cristea, Natalia Intotero, Gabriela Zoană, Bianca Gavriliţă, Emilian Pavel, 
Doina Pană, Crina Fiorela Chilat, Bălănică Mariana, Răzvan Popa, Luminiţa Jivan, Alin Pavelescu. 
Campania electorală începe pe 27 aprilie şi se încheie pe 25 mai, ora 7.00. Alegerile europarlamentare au loc pe 
26 mai. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Întrevedere Natalia Intotero - ambasadorul David Saranga; pe agendă - situaţia comunităţii originarilor 
români din Israel 
Ministrul pentru Românii de Pretutindeni, Natalia Intotero, a avut luni o întrevedere cu ambasadorul Israelului la 
Bucureşti, David Saranga, una dintre temele discuţiilor fiind situaţia comunităţii originarilor români din Statul 
Israel. 
Totodată, în cadrul întâlnirii, ambasadorul a salutat lansarea noii ediţii a programului de tabere ARC, care în acest 
an va avea peste 3.000 de participanţi, se arată într-un comunicat al MRP, transmis AGERPRES. 
În context, diplomatul străin şi-a exprimat dorinţa de a sprijini promovarea proiectului în rândul tinerilor originari 
români aflaţi pe teritoriul Statului Israel, astfel încât să se asigure un grad ridicat de reprezentativitate a 
comunităţii româneşti la taberele din cele patru judeţe ale României, precizează sursa citată. 
"Partea română şi cea israeliană au evocat relaţia bilaterală deosebită existentă între cele două ţări, cât şi 
facilitarea schimbului de bune practici pentru programele şi proiectele destinate persoanelor care aparţin 
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comunităţilor româneşti şi israeliene din afara graniţelor României şi ale Israelului, concentrate pe păstrarea 
identităţii etnice, culturale şi lingvistice", arată comunicatul MRP.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Iohannis şi Dăncilă participă, marţi, la şedinţa solemnă a Parlamentului pentru aniversarea a 70 de ani de la 
înfiinţarea NATO 
Preşedintele Klaus Iohannis şi premierul Viorica Dăncilă participă, marţi, de la ora 14.00, la şedinţa comună 
solemnă a Senatului şi Camerei Deputaţilor dedicată aniversării a 15 ani de la aderarea României la NATO şi a 70 
de ani de la înfiinţarea Alianţei Nord-Atlantice. 
Potrivit unui memorandum intern aprobat de conducerea Legislativului, pe 27 martie, la eveniment vor lua 
cuvântul preşedintele Klaus Iohannis şi preşedinţii celor două Camere ale Parlamentului, Liviu Dragnea şi Călin 
Popescu Tăriceanu, dar şi premierul Viorica Dăncilă. 
La 29 martie 2004, România a aderat la NATO prin depunerea instrumentelor de ratificare la Departamentul de 
Stat al SUA, stat depozitar al Tratatului Alianţei Nord-Atlantice. 
Depunerea instrumentelor de ratificare a fost urmată, la 2 aprilie 2004, de ceremonia arborării oficiale a 
drapelului României la sediul NATO. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 #Romania2019.eu/Conferinţa 'Turism durabil - Politici comune ale statelor membre ale UE', pe 2 şi 3 aprilie, la 
Bucureşti 
România organizează marţi şi miercuri, la Bucureşti, conferinţa cu tema 'Turism durabil - Politici comune ale 
statelor membre ale UE', în contextul deţinerii Preşedinţiei Consiliului Uniunii Europene în primul semestru al 
anului 2019. 
La eveniment vor participa experţi din cadrul instituţiilor europene reprezentative şi specialişti ai ministerelor de 
profil din statele membre ale Uniunii Europene. 
Potrivit unui comunicat al Ministerului Turismului remis AGERPRES, priorităţile preşedinţiei în acest domeniu 
vizează digitalizarea sectorului, economia colaborativă şi dezvoltarea durabilă a turismului la nivel european. 
În prim zi a evenimentului se va desfăşura masa rotundă cu tema "Sustenabilitatea şi importanţa turismului 
pentru creşterea economică şi dezvoltarea regională a UE". Pe date de 3 aprilie, conferinţa va fi deschisă de Călin 
Ile, preşedintele Federaţiei Industriei Hoteliere din România (FIHR), de Bogdan Gheorghe Trif, ministrul român al 
Turismului, şi de Anna Athanasopoulou, Head of Unit, Turism, Industrii emergente şi creative/DG GROW/ din 
cadrul Comisiei Europene. 
Primul panel al conferinţei cu tema " Rolul sectorului privat al industriei turistice pentru Agenda 2030" va avea ca 
invitaţi pe Christian de Barrin - CEO, HOTREC, Tom Jenkins - CEO, ETOA şi Nicuşor Apostol - vicepreşedinte al 
Asociaţiei Incoming Romania. 
De asemenea, în cel de-al doilea panel "Turismul - un instrument de creştere durabilă" vor participa Mălin-Matei 
Muşetescu - guvernatorul Rezervaţiei Biosfere Delta Dunării, Bogdan Papuc - directorul executiv al Asociaţiei de 
Ecoturism din România, Gabriela Ţigu - Academia de Studii Economice Bucureşti/Facultatea de Business şi Turism/ 
Departamentul de Turism şi Geografie. 
Tema cu numărul trei a conferinţei "Digitalizarea serviciilor turistice pentru dezvoltarea durabilă" va fi susţinută 
de Liviu Stanciu - manager comunicare/Proiect Alba Iulia Smart City, Primăria Municipiului Alba Iulia, Emmanuel 
Mounier - secretar general, ETTSA, Paavo Virkkunen - CEO Visit Finland.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 NATO Sea Shield 2019, unul dintre cele mai mari exerciţii multinaţionale, va avea loc în Marea Neagră/ 
România, menţionată în raportul anual al şefului Alianţei, Jens Stoltenberg 
În perioada 8-12 aprilie va avea loc în zona Mării Negre unul dintre cele mai mari exerciţii multinaţionale, Sea 
Shield 2019, care va fi coordonat anul acesta de către România, a informat secretarul general al NATO, Jens 
Stoltenberg, în raportul său anual. 
Scopul exerciţiului multinaţional este acela de a promova interoperabilitatea pe mare. 
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În cadrul Sea Shield 2019 vor participa aproximativ 2.300 de militari, 21 de nave, 10 avioane de luptă şi un 
submarin. 
Printre ţările participante se numără Bulgaria, Grecia, Spania, Turcia, Statele Unite şi Ucraina, în calitate de 
partener NATO. 
RAPORTUL ANUAL AL ŞEFULUI NATO 

NATO şi-a intensificat prezenţa în zona Mării Negre în 2018, ca parte a responsabilităţii alianţei de a răspunde 
schimbărilor din mediul securităţii şi de a descuraja conflictul, se arată în raportul anual al secretarului general 
Jens Stoltenberg. 
Unul dintre centrele de instruire a forţelor terestre ale Alianţei se află în România, iar noile măsuri pe mare şi în 
aer au dus la o creştere substanţială a activităţii NATO în regiune. 
Printre acestea se numără creşterea prezenţei Forţelor Navale NATO în Marea Neagră şi intensificarea cooperării 
în instruirea forţelor aeriene. 
Forţele Navale NATO se antrenează în Marea Neagră pentru a dezvolta interoperabilitatea. 
Printre statele care participă la aceste antrenamente se numără România, Bulgaria, Turcia şi mai multe state 
partene. 
În 2018, navele membrilor NATO au fost prezente în Marea Neagră timp de 120 de zile, faţă de cele 80 de zile pe 
care le-au petrecut în 2017. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Camera Comunelor a respins organizarea unui nou referendum pe tema Brexit/ Guy Verhofstadt: Un Brexit 
dur a devenit aproape inevitabil 
Membrii Camerei Comunelor s-au pronunţat luni seară împotriva organizării unui nou referendum, respingând 
toate cele patru amendamente supuse la vot. 
Votul Camerei Comunelor are rolul de recomandare, fără a exista obligativitatea de aplicare a deciziilor de către 
Guvernul Marii Britanii. 
Moţiunea C care prevedea negocierea unei uniuni vamale cu Uniunea Europeană a fost respinsă cu 276 voturi la 
273. 
Aceasta cerea guvernului să garanteze că orice acord de retragere şi orice declaraţie politică negociată cu UE 
include un angajament de a negocia o uniune vamală permanentă şi cuprinzătoare pentru Marea Britanie şi de a 
consacra acest obiectiv prin lege. 
Aceeaşi propunere, săptămâna trecută, a fost respinsă cu o diferenţă de doar 6 voturi, 265 parlamentari au 
susţinut-o şi 271 au respins-o. 
Moţiunea D privind "Piaţa comună 2.0" a fost respinsă cu 282 de voturi la 261. Aceasta prevedea ca guvernul să 
negocieze un acord consolidat în stilul Norvegiei, care să includă aderarea la piaţa unică a UE, precum şi un acord 
vamal cu UE. 
O propunere similară prezentată săptămâna trecută a fost susţinută de 189 parlamentari şi respinsă de 283. 
Moţiunea E care se referea la convocarea unui nou referendum a fost respinsă cu 292 de voturi la 280. 
Aceasta stipula că parlamentul nu va ratifica nici un acord Brexit dacă nu există un referendum confirmator care 
să o aprobe. 
Aceeaşi propunere, prezentată apoi de deputatul parlamentarul laburist, Margaret Beckett, a fost susţinută de 
268 de parlamentari şi respinsă de 295. 
Moţiunea G care prevedea anularea Brexitului prin revocarea articolului 50 a fost respinsă cu 292 de voturi pentru 
191. 
Aceasta prevedea că, dacă Marea Britanie nu va ratifica un acord de ieşire în termen de două zile din ziua în care 
urmează să părăsească UE, guvernul ar trebui să caute o prelungire suplimentară a perioadei de negociere a 
articolului 50. 
Dacă nu ar fi aprobată o întârziere a Brexitului în ziua precedată zilei de ieşire, guvernul ar trebui să ceară 
aprobarea parlamentului de ieşire din UE fără un acord şi, dacă aprobarea nu este acordată, guvernul ar trebui să 
revoce articolul 50 pentru a anula Brexitul. 
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Aceasta este o versiune extinsă şi mai detaliată a propunerii de săptămâna trecută. Această propunere a fost 
susţinută de 184 parlamentari şi respinsă de 293. 
Marea Britanie urma să părăsească Uniunea Europeană pe 29 martie, dar, în contextul impasului politic de la 
Londra, Guvernul de la Londra a cerut, cu aprobarea Camerei Comunelor, amânarea Brexit până pe 30 iunie. 
Uniunea Europeană a acceptat amânarea Brexit până pe 12 aprilie dacă Acordul nu va fi aprobat şi până pe 22 mai 
dacă va fi aprobat. 
Acordul Brexit elaborat de Guvernul Theresa May şi Bruxelles prevede reciprocitate în privinţa libertăţii de 
circulaţie, o perioadă de tranziţie post-Brexit, menţinerea Marii Britanii în uniunea vamală, un statut special al 
provinciei britanice Irlanda de Nord şi păstrarea aranjamentelor comerciale. Proiectul de acord este contestat de 
numeroşi politicieni britanici. Mai mulţi membri ai Guvernului de la Londra au demisionat ca protest faţă de 
acordul pe tema Brexit negociat cu Uniunea Europeană. 
GUY VERHOFSTADT: UN BREXIT DUR A DEVENIT APROAPE INEVITABIL 

Coordonatorul Parlamentului European pentru Brexit, Guy Verhofstadt, a apreciat într-o postare pe Twitter că "un 
Brexit dur" a devenit "aproape inevitabil", după respingerea de către Camera Comunelor a tuturor alternativelor 
în votul orientativ de luni, relatează Associated Press. 
Guy Verhofstadt a comentat imediat după ce Parlamentul britanic a respins din nou opţiunile alternative la 
acordul Brexit negociat de către premierul britanic Theresa May cu UE. Parlamentul a votat miercuri împotriva 
unei alte serii de amendamente privind opţiunile Brexit. 
Verhofstadt a spus: "Camera Comunelor votează din nou împotriva tuturor opţiunilor. Un #Brexit greu devine 
aproape inevitabil. Miercuri, Marea Britanie are o ultimă şansă de a depăşi impasul sau de a se confrunta cu 
abisul". 
Marea Britanie are dreptul legal de a părăsi UE pe 12 aprilie, după ce blocul a fost de acord să prelungească 
termenul stabilit iniţial, de 29 martie. 
PHILIP HAMMOND VA SUGERA GUVERNULUI SĂ IA ÎN CONSIDERARE UN NOU REFERENDUM - TIMES 

Ministrul britanic de Finanţe, Philip Hammond, va anunţa marţi Guvernul că tabăra conservatoare ar putea fi 
nevoită să ia în considerare organizarea unui nou referendum, deoarece nici partidul şi nici ţara nu şi-ar putea 
permite un scrutin electoral, a declarat editorul politic adjunct The Times, relatează Reuters. 
Philip Hammond va susţine că executivul britanic trebuie să vină cu o propunere de compromis sau să accepte că 
parlamentul a eşuat şi să se întoarcă la cetăţeni pentru un nou referendum, a transmis pe Twitter editorul politic 
adjunct al publicaţiei The Times. 
(Sursa: Mediafax) 
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